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Exhibition
patterns of contemporary living

opening: 4.12.2014, 7 pm – exhibition: 5.12.2014 - 8.2.2015, wed - sun 2 - 7 pm
 Y-table talk with guests and the curators: 22.1.2015, 7 pm

daz, köpenicker straße 48/49, 10179 Berlin

“The Urburb” was Israel’s contribution to the 2014 Architecture  
Biennale in Venice and is now visiting the DAZ. With their neologism and 
installation, its curators present a phenomenon of Israeli urban planning: 
The Urburb oscillates between urban and suburban – a fragmented  
mosaic composed of early twentieth century garden city agrarian 
settlements, mid-century social housing, and the generic residential 
typologies of the past two decades. This hybrid manifests the conflicting 
demands of the modernist machine functioning in the “old-new land”: 
to create small egalitarian communities while accommodating a large 
and diverse populace; to start afresh while simultaneously founding 
a new modernist tradition; and to reconnect to the land through a 
top-down planning system that treats the surface as a sheet of clean 
paper. The Urburb asks if the city, if urbanity itself, was ever an option 
for Israel`s urban design.

The exhibition is curated by Ori Scialom, Dr. Roy Brand, Keren Yaela Golan 
and Associate Curator Edith Kofsky. 

Opening remarks by Heiner Farwick, President BDA, Gunther Adler, State 
Secretary BMUB, the curators and Matthias Böttger, Creative Director of 
the DAZ.

Ramat-Yosef Neighborhood, Bat Yam 1959 (Photo: Moshe Pridan/GPO)

AUSSTELLUNG
Muster neuen Wohnens

Eröffnung: 4.12.2014, 19 Uhr – Ausstellung: 5.12.2014 - 8.2.2015, mi - so 14 - 19 uhr
Y-Table Gespräch mit Gästen und den Kuratoren: 22.1.2015, 19 Uhr

daz, köpenicker straße 48/49, 10179 Berlin

„The Urburb” war der Beitrag Israels zur Architekturbiennale 2014 in 
Venedig und gastiert nun im DAZ. Mit dem Neologismus Urburb und 
ihrer Installation überzeichnen die Kuratoren ein Phänomen israelischer 
Stadtplanung: The Urburb changiert zwischen urban und suburban 
− ein fragmentiertes Mosaik aus Gartenstädten, landwirtschaftlichen 
Siedlungen, sozialem Wohnungsbau der 50./60.-Jahre und generischen 
Wohntypologien der letzten 20 Jahre. The Urburb offenbart die wider-
sprüchlichen Anforderungen der Moderne in Israel: kleine, egalitäre 
Gemeinschaften zu schaffen, jedoch gleichzeitig eine große, heterogene 
Bevölkerung zu beherbergen; Aufbruch zu demonstrieren und zugleich 
eine neue Tradition zu begründen; sich mit der Landschaft verbinden 
zu wollen, sie aber gleichzeitig in einem hierarchischen Planungs- 
prozess als unbeschriebenes Blatt zu behandeln. The Urburb stellt die 
Frage, ob Stadt, ob Urbanität jemals eine Option israelischer Siedlungs- 
planung war.

Die Ausstellung wurde kuratiert von Ori Scialom, Dr. Roy Brand, Keren Yaela 
Golan und Edith Kofsky. 

Zur Eröffnung sprechen: Heiner Farwick, Präsident des BDA, Gunther Adler, 
Staatssekretär BMUB, die kuratoren und Matthias BöTtger, Künstlerischer 
Leiter des DAZ.

Netanya 2013 (Photo: Itamar Greenberg, Shikun & Binui Real Estate)


